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11. 12. 2018 v 16:00 hod., zasedací místnost MěÚ Bystřice nad 

Pernštejnem. 
 

 

• 24 zástupců členských obcí (Blažkov, Bukov, Bystřice n. P., Býšovec, Dalečín, Dolní Rožínka, Horní 

Rožínka, Lísek, Moravecké Pavlovice, Písečné, Radkov, Rovečné, Rozsochy, Rožná, Sejřek, Strážek, 

Štěpánov n. S., Věchnov, Velké Janovice, Věstín, Věžná, Vír, Zvole, Ždánice) 

Program 

1. Zahájení 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatelů zápisu 

3. Informace odboru veřejné správy, dozoru a kontroly MVČR – 16:00 Ing. Anežka Slezáková  
4. Kraj Vysočina – 16:15 Ing. Marie Nápravníková (sociální služby) 
5. MAS Zubří země – aktuální informace (výzvy, financování provozu MAS) – 16:30, Ing. Lada Jindrová 
6. CSS, GDPR – 16:45 pověřenec pro ochranu osobních údajů, aktuální informace – Ing. Petr Šnek 
7. Jmenování nových orgánů – volba místopředsedy, inventarizační komise, kontrolního výboru a 

případně předsednictva 
8. Projekt CSS – 6. setkání starostů od 17:30 (činnost CSS + projednání návrhů na změny, ověření 

spokojenosti s rozsahem a kvalitou služeb, zpětná vazba CSS, možnost prodloužení projektu) – 
host koordinátorka projektu paní Ivana Červinková 

9. Hospodaření MB – Rozpočtová změna č. 6 a 7/2018, členské příspěvky na rok 2019 – návrh, 
Rozpočtové provizorium 2019, Střednědobý výhled rozpočtu 2020-2021, Dílčí přezkoumání 
hospodaření DSO Mikroregion Bystřicko za rok 2018 

10. Mikroregionální akce – finanční shrnutí Letního kina 2018 a Her bez hranic, smlouva s E.ON na 
čtení dětem 2018 (Chytré město, společné čtení) 

11. Diskuze a další organizační záležitosti a) příjmy z pronájmu vybavení v roce 2018, b) Bystřicko čte 
dětem 2019 – harmonogram, rozúčtování daru, c) MA21 – informace o kritériích, d) Vzdělávání – 
NEN, školení pro zastupitele, projekt ESO, e) činnost za rok 2018 a plán činnosti na rok 2019, f) 
party stan, g) Strom roku – Vír, h) evidence skutečných majitelů, i) Slovensko – podpis smlouvy o 
vzájemné spolupráci 

12. Závěr jednání 
 

Členská schůze se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz prezenční listina. 

 

Z Á P I S 

1. Zahájení 

Předseda Libor Pokorný zahájil členskou schůzi v 16:05 a přivítal všechny přítomné starosty i místostarosty. 

 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatele zápisu 
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Předseda Libor Pokorný seznámil přítomné s obsahem dnešní schůze dle zaslaného programu a upozornil 

na zrušení bodu programu Kraje Vysočina, který se na schůzi nedostavil z důvodu nepříznivého počasí. 

Bod bude přesunut na jaro 2019. Následně dal hlasovat o jeho schválení. Program byl jednohlasně 

schválen. 

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Členská schůze dále schválila zapisovatele Mgr. Veroniku Benovou a ověřovatele zápisu:  

Mgr. Martin Horák (Bystřice nad Pernštejnem), Jiří Sklenář (Velké Janovice). 

Hlasování: Pro: 22    Proti: 0   Zdržel se: 2   Nehlasoval: 0 

3. Informace odboru veřejné správy, dozoru a kontroly MVČR 

Paní Slezáková se v úvodu představila novým zastupitelům a sdělila jim, že jim bude pravidelně k dispozici 

v konzultační dny v Bystřici nad Pernštejnem, které budou v 1. polovině roku 2019 následující: 16.1., 20.3. 

a 15.5.2019. Konzultace budou probíhat v zasedací místnosti MěÚ Bystřice nad Pernštejnem, Příční 405, 

593 01 vždy od 8:00 do 14:00 hodin. Paní Slezákovou je také možné v případě dotazů kontaktovat na: tel. 

567 300 370, anezka.slezakova@mvcr.cz. Kontakt a konzultační hodiny jsou zveřejněny také na stránkách 

Mikroregionu v sekci Pro obce/Právní poradenství. Lepší předem konzultovat, než mít případné problémy. 

Pokud by někdo z MV dorazil na obec na kontrolu, je to vždy z podnětu nějakého občana, ne MV.  

Pokud nyní obec zamýšlí měnit sazbu místního poplatku za komunální odpad, je pro to nyní nejvhodnější 

období. Součástí zápisu je vzor takové obecně závazné vyhlášky (příloha č. 1), která by měla být vydána 

ještě v prosinci, protože již jsou známé náklady. Pokud bude vydána na začátku roku, bude mít účetní 

spoustu práce s rozpočítáním měsíců. Vzor je v podstatě jednoduchá doplňovačka. Poplatník je ze zákona, 

ohlašovací povinnost 15 – 30 dnů, problémy dělá zejména sazba. Zde je potřeba myslet na to, že sazba 

může být maximálně 1000 Kč a skládá se z částky A 250 Kč (bez zdůvodňování) a částky B 750 Kč (musí být 

krytá náklady, tzn. skutečné náklady za rok 2017 nebo 2018 – pokud jsou již známy, děleno počtem 

poplatníků – počet osob s pobytem na území obce, tzn. osoby s trvalým pobytem + skupiny cizinců + 

počet staveb určených k individuální rekreaci, což jsou chaty a chalupy + počet rodinných domů a bytů ve 

kterých není nikdo hlášen k pobytu – tedy prázdné domy). Tím vším se podělí celkové náklady a vyjde 

nějaká částka – např. 550 Kč, což je potom sazba B + max. 250 Kč sazby A = maximum je v tomto případě 

tedy 800 Kč. Množí se k tomu dotazy, zda může být sazba jiná pro osoby s trvalým pobytem a cizince a pro 

ty ostatní výše vyjmenované – může být odlišná, ale základ je stejný, tedy 800 Kč, ale lze určitým 

skupinám dát úlevu – například s trvalým pobytem platí za každou osobu, je tedy možné jim vyměřit úlevu 

ve výši 100 Kč, 200 Kč apod. Ti, co mají chaty, chalupy apod. platí totiž jenom za jednoho a je toho 

zneužíváno. Sazba tedy musí být vždy jedna, ta co vyšla z výpočtu, ale lze řešit úlevou pro ty, co jsou 

s trvalým pobytem a platí za každou osobu.  Většinou se však stává, že obec náklady doplácí. Splatnost se 

poté nastaví ke 31.3. nebo na duben do 30.4., nebo dvě stejné splátky. Osvobození a úlevy – od 1.1.2017 

změna – od poplatků je osvobozena FO dle článku 2 odst. 1 písmene A – osoba s pobytem a ze zákona 
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osvobozeny A, B, C (dříve bylo i D). Kdo má tedy již upraveno, nemusí měnit vyhlášku. Zde si obec dále 

může dát to, co si namyslí, ale nesmí to být diskriminační – dát ke konzultaci paní Slezákové – například 

osvobozují se děti do 3 let, každé 3. a 4. dítě, osoby nad 70 let, poplatníci evidovaní na OÚ apod.! 

Účinnost ideálně dnem 1.1.2019, aby se nemuselo nic přepočítávat na měsíce. Ideálně tedy schválit do 

konce roku. Po schválení by měla 15 dnů viset na úřední desce – zde je možná klička, vyvěsit před svátky 

do 21.12.2018 a dát tam z naléhavého obecného zájmu vyhláška nabývá účinnosti dnem 1.1.2019 a bude 

sejmuto až po 15 dnech, poté lze až vybírat peníze. Po schválení musí být také OZV zaslána na MV k paní 

Slezákové.   

4. Kraj Vysočina 

Tento bod byl odložen na další členskou schůzi na jaře 2019 z důvodu nepřiznivého počasí, účastníci se 

omluvili. Bude se pravděpodobně jednat o žádost o finanční příspěvek ze strany Charity přes Kraje k 

obcím.  

5. MAS Zubří země 

Z MAS Zubří země se schůze účastnila paní Ing. Lada Jindrová, která přítomné starosty informovala o 

uzavřených a plánovaných výzvách této místní akční skupiny. Ze začátku byly promítnuty přehledy čerpání 

dotací ve výzvách MAS za uplynulé období, vše shrnuté v číslech, grafech a tabulkách. Další informace se 

týkaly mapy podpořených projektů, znázorňující podpořené obce v rámci PRV, IROP a OPZ výzev. 

Představen byl také harmonogram plánovaných výzev MAS pro rok 2019. Výzvy počátkem roku 2019 se 

budou týkat modernizace nezemědělského podnikání, konkurenceschopnosti lesního hospodářství a 

navazujících oborů, také sídelní zeleně, protierozní opatření (vše v rámci OPŽP). V programu IROP budou 

opět vyhlášeny výzvy na bezpečnost a komfort nemotorové a hromadné dopravy, terminály a parkovací 

systémy, bezpečnost dopravy (chodníky), cyklodoprava. Dále také investice do kapacit a modernizace 

vybavení škol a podpora infrastruktury pro sociální služby.  

Představen byl také rozpočet MAS a další financování MAS Zubří země, kdy paní Jindrová přítomné 

informovala o tom, že od roku 2019 bude nutné zvednout příspěvky na provoz MAS z původních 4 Kč na 

obyvatele na 4,5 Kč. Tyto peníze jsou MAS poskytovány prostřednictvím MB. 

Pro Mikroregion Bystřicko pro rok 2019 jde o celkový příspěvek 84 928 Kč, což je navýšení oproti 

minulému roku o 8 972 Kč. Bylo vyvoláno hlasování o tomto navýšení - jednohlasně přijato. 

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Závěrem paní Jindrová informovala přítomné starosty o lednových regionálních diskusních setkáních se 

zástupci obcí. Důvodem těchto setkání je snaha o užší komunikaci MAS s obcemi, snaha o cílené a 

konkrétní rozdělování dotací, neaktuálnost zásobníku projektů SCLLD. Setkání bude v 7 vybraných 

oblastech regionu v průběhu ledna. V prezentaci MAS ZZ (příloha č. 2) je uveden rozpis míst a termínů, 

kde se setkání uskuteční. Pozvánky budou rozeslány všem.  
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6. CSS, GDPR 

Zde se slova ujal pan Ing. Šnek, pověřenec pro ochranu osobních údajů. Aktuálně probíhá po obcích a 

školách mikroregionu kontrola zavedení GDPR (začalo se s tím letos v dubnu), některé obce návštěva 

teprve čeká. Zatím se dá říci, že většina obcí je připravena, zbývá ještě někde doladit záznamy o 

činnostech zpracování. Co se týká zákona v ČR, jeho návrh by měl nyní být postoupen senátu, pokud 

projde, bude předán k podpisu prezidentovi. Je očekáváno, že zákon bude platit v první třetině roku 2019. 

Poté by následovala úprava směrnic obcí, kde by mělo dojít k nahrazení odkazů na evropské nařízení za 

paragrafy našeho zákona (do června). Dále byli starostové informováni o tom, že zákon by měl upravovat 

také výši pokut na hranici mezi 5 a 15 tis. Kč pro obce a také pravidla pro případné kontroly ze strany 

ÚOOÚ. Ta by měla následovat v případě podání stížnosti až poté, kdy obec dostatečně neprokáže, že 

nakládá s osobními údaji dle nařízení. Po novém roce bude také dořešena situace v rámci městského 

úřadu města Bystřice nad Pernštejnem. Kontakt Ing. Petr Šnek, stewestewe@seznam.cz, tel. 776772446. 

 

7. Jmenování nových orgánů 

Místopředseda Mikroregionu Bystřicko 

Z důvodu toho, že pan Mgr. Josef Vojta ukončil funkci místostarosty města Bystřice n. P. byl do funkce na 

jeho místo navržen současný místostarosta města Bystřice nad Pernštejnem pan Mgr.  Martin Horák. Ten 

zastane i funkci člene předsednictva. Návrh byl jednohlasně schválen. 

 
 Hlasování: Pro: 23    Proti: 0   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

Inventarizační komise 

Předseda Mikroregionu jako členy inventarizační komise navrhnul dle roku 2018: Mgr. Petra Tatíčková, 

Mojmír Starý, Ing. Luboš Vetešník a Mgr. Martin Horák jako předseda. O tomto návrhu tedy nechal 

hlasovat předseda Mikroregionu. Návrh byl schválen.  

Hlasování: Pro: 20    Proti: 0   Zdržel se: 4   Nehlasoval: 0 

Kontrolní výbor 

Další volený orgán byl kontrolní výbor - předseda Mikroregionu navrhnul dle roku 2018: Jiří Veselý, Ing. 

Luboš Vetešník a Jiří Vrbka. Návrh byl schválen.  

Hlasování: Pro: 21   Proti: 0   Zdržel se: 3   Nehlasoval: 0 

Předsednictvo Mikroregionu Bystřicko 

Bylo navrženo zachování původního složení Předsednictva kromě zástupce Bystřice n. P. – místo Mgr. 

Josefa Vojty byl navržen nový místostarosta Mgr. Martin Horák. Návrh byl schválen.  

Hlasování: Pro: 22   Proti: 0   Zdržel se: 2   Nehlasoval: 0 

8. Projekt CSS – 6. setkání 

1) Prezence účastníků 
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Přítomní starostové byli přivítáni na, již šestém, setkání starostů v rámci projektu CSS a následně se zapsali 

do připravené prezenční listiny. Celkem se jednání zúčastnilo 24 starostů z členských obcí Mikroregionu, 

byla tedy splněna podmínka účasti alespoň 50 % starostů. Jednání se účastnila také regionální 

koordinátorka paní Ivana Červinková.  

 

2) Informování o činnosti CSS 

Vzhledem k tomu, že se schůze účastnili po volbách noví starostové i další zastupitelé obcí představila 

v úvodu manažerka projektu projekt CSS jako takový. Zazněla tedy informace o tom, na jaké období je 

projekt realizován, jaké jsou jeho hlavní cíle, na co se projekt zaměřuje a co všechno je z něj aktuálně 

financováno. Hned v dalším bodě se manažerka věnovala výčtu činností a služeb, které lze prostřednictvím 

CSS čerpat – od těch méně odborných, ale v území potřebných, až po odborné poradenství, GDPR, VZ a 

Právní poradenství. Přítomní byly také upozorněni na to, že po novém roce bude vydán nový Informační 

zpravodaj a bude sepsána také další Analýza přínosů věnovaná dotačnímu managementu. Z této oblasti 

byly představeny aktuální výzvy MMR, které jsou vyhlášeny od listopadu a příjem žádostí potrvá až do 

konce února 2019. Všechny obce mají tedy možnost žádat na různé oblasti dle svých potřeb – CSS nabízí 

poradenství, zpracování žádostí i následnou administraci až do ukončení projektu a vyplacení dotace.  

 

GDPR 

Viz bod 6. tohoto zápisu.  

 

Veřejné zakázky malého rozsahu 

Slova se opět ujala paní manažerka a přítomné informovala o tom, že CSS poskytuje také poradenství a 

metodickou pomoc v rámci VZMR, pomáhá také s vyhledáním a oslovením dodavatelů, tvoří vzorové 

dokumenty a v případě potřeby je schopné provést registraci a základní kroky v prostředí NEN. V rámci 

NEN můžeme také ve spolupráci s MMR zajistit praktické školení na tento elektronický nástroj, který je 

poskytován zdarma a který umí spravovat celý proces veřejných zakázek od vyhlášení výzvy, až po výběr 

dodavatele a uzavření smlouvy. Obce se tedy na CSS mohou obracet i v této záležitosti.  

Právní poradna SMO ČR 

Pro nové, ale i stávající, starosty bylo připomenuto, že v rámci projektu je možné čerpat poradenství 

v rámci systému Právní poradny, kde jsou všechny obce registrovány přes svůj obecní email. Pokud někdo 

nezná heslo, v prezentaci je uveden odkaz na jeho obnovení. Pravidla poradny jsou stále stejná, 5 

písemných nebo telefonických dotazů zdarma ročně, odečítají se kredity, po jejich vyčerpání je možné 

zakoupit za 1980 Kč bez DPH rozšíření o dalších 5 tel. dotazů ročně a písemné dotazování. Po vyčerpání 

kreditu je možné v dotazech ještě dvě hodiny vyhledávat. Služba je zatím poskytována pro všechny obce, 

které jsou zapojeny do projektu CSS, po jeho ukončení pouze pro členy SMO ČR.  

Evidence skutečných majitelů 
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Dle zákona č. 253/2008 Sb. a dle zákona č. 304/2013 Sb. plyne pro obce nová povinnost zapsat do 

Evidence skutečných majitelů skutečného majitele dané organizace (osoba s největším vlivem na řízení 

organizace). Povinnost se týká všech subjektů, které jsou zapsané do obchodního rejstříku a do dalších 

veřejných rejstříků fyzických a právnických osob. Do 1.1.2019 je zápis prostřednictvím příslušeného 

rejstříkového soudu zdarma, poté bude již zápis pro osoby v obchodním rejstříku zpoplatněn částkou 

jeden tisíc korun. Kdo se chce tedy poplatku vyhnout, měl by tento zápis učinit do konce tohoto roku. Obcí 

se týká zejména povinnost zapsat své příspěvkové organizace a jejich skutečné majitele, dle názoru 

většiny a Ministerstva spravedlnosti se jedná o ředitele. Nedodržení této povinnosti zatím není 

sankcionováno. Více v příloze č. 3.  

3) Možnost prodloužení projektu CSS o 6 měsíců 
 

Manažerka krátce přítomné seznámila s možností prodloužení projektu do konce roku 2019. Projekt CSS 

je nyní financován a realizován do 30.6.2019. Vzhledem k tomu, že od jeho počátku projektu v roce 2016 

měly být pro starosty k dispozici právní služby, které nakonec nebyly realizovány, ušetřily se na projektu 

některé finance, které je nyní možné investovat do jeho prodloužení. Přesné podmínky zatím nejsou 

známy, ale předběžně se hovoří o 70% dotaci na první tři měsíce prodloužení a o 50% na poslední tři 

měsíce prodloužení. V průměru by svazek měl tedy ze strany SMO ČR získat 60% nákladů na mzdy – 

podmínkou je zachovat stávající úvazky, v našem případě tedy 3,0 úvazků. Prodloužení projektu je však 

spojeno se zvýšením finanční náročnosti pro svazek, tato situace bude řešena v průběhu začátku roku 

2019 dle toho, jak bude známa podoba nového dodatku a podmínky prodloužení. Starostové jsou však 

připraveni celý projekt dofinancovat. V rámci prodloužení bude zaměstnancům přidána také nová klíčová 

aktivita lokální ekonomika.  

Informace doplnila také koordinátorka projektu, která přítomné seznámila s tím, že výsledná procenta 

budou známa až v první třetině roku 2019, kdy by se DSO měla vyjádřit, zda se do prodloužení zapojí dle 

znění Dodatku. Dle toho pak bude spočítána výše podpory. Na únor je také plánováno další setkání 

Celorepublikové komunikační platformy, kterého by se měl účastnit předseda našeho DSO. Dále probíhají 

také jednání s Krajskými úřady o možné podpoře svazků – na březen je plánováno setkání svazků v rámci 

Kraji Vysočina, aby si vzájemně sdělily své zkušenosti s projektem a potřeby, které z toho pro svazky 

vyplývají – na tomto základě by mohlo dojít k vyhlášení krajského dotačního titulu, který by přispíval na 

mzdu manažera svazku. Vše je zatím v jednání, stejně jako možná finanční podpora ze strany státu pro 

svazky, které budou naplňovat určité portfolio služeb a činnosti. Bohužel není jasné, zda případná 

podpora naváže na ukončení projektu a svazky tak nepřijdou o své aktuální proškolené a zapracované 

zaměstnance. Ze strany starostů zaznělo, že by SMO ČR mělo vyvíjet nátlak na to, aby se systémová 

podpora zavedla od roku 2020. Ostatní svazky nyní většinou navyšují členské příspěvky, aby bylo zajištěno 

financování na prodloužení projektu nebo na případnou roční udržitelnost. Většina svazků má také 

zavedeny ceníky služeb – i my zavedeme na počátku roku 2019. V závěru ještě krátce pohovořila o novém 

projektu ESO, který navazuje na projekt Vzdělaný zastupitel a umožňuje bezplatné zajištění školení pro 
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nové i stávající zastupitele. Předseda DSO poděkoval paní koordinátorce za návštěvu a za informace, které 

přítomným sdělila.  

 

4) Projekt Efektivní správa obcí 

Jak je již uvedeno výše, SMO ČR starostům a zástupcům obcí nabízí možnost zapojit se do dalšího 

projektu, který je zaměřen na vzdělávání zastupitelů, zaměstnanců obcí a DSO. Do projektu je možné 

zapojit se bezplatně, což naše DSO již učinilo. Cílem projektu je vyšší odborná kvalifikace zastupitelů, 

zaměstnanců územně samosprávných celků a DSO pomocí vytvoření nabídky specializovaných školení a 

právního poradenství v otázkách výkonu samostatné a přenesené působnosti. Aktuálně se nabízí možnost 

využít školení pro zastupitele, které je zaměřeno na kompetence plynoucí z funkce, na pravomoci a 

povinnosti zastupitelů. Školení má dva bloky, přičemž ten úvodní je stejný pro všechny, druhý je pak 

volitelný dle aktuálních potřeb zastupitelů – školení je dvoudenní, nemusí výt dva dny za sebou, a probíhá 

v místě obce. Od obce se očekává zajištění prostor (je možný příspěvek na případný pronájem), promítací 

techniky a občerstvení. Minimální účast je stanovena na 10 zastupitelů, pokud se školení zúčastní více než 

50% zastupitelů jedné obce, obec získá certifikát „Vzdělaná obec“. Pokud bude o školení zájem, CSS ho 

rádo zajistí pro celé území. Více viz příloha č. 4. 

 

5) Ověření spokojenosti s rozsahem a kvalitou poskytovaných služeb 

Přítomným starostům byl rozdán krátký dotazník, který měl za cíl zmapovat jejich spokojenost s rozsahem 

a kvalitou poskytovaných služeb. Starostové byli seznámeni se způsobem vyplnění dotazníku a požádáni o 

jeho vyplnění, což také většinou ihned udělali. Celkem bylo rozdáno 24 dotazníků, z nichž se vyplněných 

vrátilo 22. Dle jejich vyhodnocení, starostové zaměstnance CSS a jejich poskytované služby oznámkovali 

jako ve škole, přičemž výsledná průměrná známka dosahuje hodnoty 1,32 u rozsahu služeb a 1,27 u kvality 

služeb. Tento výsledek je o prakticky srovnatelný s minulým hodnocením, je tedy vidět, že kvalita i rozsah 

služeb jsou stále na dobré úrovni a že starostové jsou spokojeni především s jejich kvalitou. Co se týče 

rozsahu služeb, byli starostové vyzváni při vyplnění dotazníků i v bodě následujícím, aby se k němu 

vyjádřili, všechny uvedené komentáře však byly pouze ve smyslu „Rozsah je dostatečný, není potřeba nic 

měnit, nebo nevím“. V dalším bodě, kde byla otázka směrována na kvalitu služeb bylo pouze uvedeno, že 

kvalita je výborná. Do dotazníku byly přidány ještě dvě otázky v souvislosti se změnami po volbách. Nově 

byla přidána otázka, zda byli noví starostové informováni o existenci CSS a službách, které DSO jeho 

prostřednictvím nabízí. Kdo chtěl komentovat, uvedl: „Ano, Jsem informován“. Poslední otázka se týkala 

toho, co by starostové od CSS očekávali. V poslední otázce byly uvedeny odpovědi typu: „Právní služby, 

Podpora VZMR, Dotace a poradenství, Nevím, jsem nový, ale zdá se to dobré nebo Jsem spokojen“. 

Z odpovědí lze vyvodit, že noví starostové zatím ještě nejsou zcela seznámeni s kompletním rozsahem 

služeb a je tedy jen otázkou času, kdy získají své vlastní zkušenosti. Všechny uvedené služby naše CSS 

nabízí, otázkou jsou pouze zmiňované právní služby – v základním rozsahu jsou k dispozici i v rámci CSS. 

DSO spolupracuje i s právním týmem SMO ČR, případně s právníky v rámci ORP.  
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6) Projednání návrhů na změny v činnosti 

V tomto bodě byl ponechán prostor na to, aby se starostové zamysleli nad aktuální nabídkou služeb CSS. 

Nikdo z přítomných však neprojevil zájem se k bodu vyjádřit, všichni se zdáli, že jsou spokojení případně 

své potřeby uvedli v rámci dotazníku. Na závěr byli přítomní vyzváni, aby se na CSS i nadále obraceli se 

svými požadavky, dotazy a nápady na rozšíření nabízených služeb a aby zaměstnance CSS aktivně využívali 

k ulehčení své každodenní činnosti na obcích. 

 

7) Závěr 

Starostům bylo poděkováno za jejich účast na dnešním setkání, a to bylo tímto ukončeno. Prezentace 

k celému setkání viz příloha č. 5. 

9. Hospodaření MB  

Rozpočtová změna č. 6 

Tato rozpočtová změna (příloha č. 6) byla schválena na schůzi Předsednictva dne 12.11.2018 a týká se 

pouze přesunu v rámci rozpočtu – z položky 2321 byla přesunuta částka 60 000 Kč z přijatých 

neinvestičních darů na položku 4122 neinvestiční přijaté transfery od krajů – jednalo se o dotaci Kraje 

Vysočina na letní kino 2018 přesun z dočasné položky na položku konsolidovanou. Dále došlo ke snížení 

položky 2324 – přijaté nekapitálové příspěvky a náhrady, úprava dle skutečnosti. Ve výdajové části 

rozpočtové změny byl upraven rozpočet dle skutečnosti v položkách 5137 a 5139. Dále k navýšení 

položky 5163 – služby peněžních ústavů a položky 5173 – cestovné, a k zavedení položky 5169 – 

mezinárodní spolupráce z důvodu návštěvy Slováků, položka byla navýšena o 10 000 Kč. Členská schůze 

bere tuto změnu na vědomí.  

 

Rozpočtová změna č. 7 

Schválena dne 11.12.2018 na schůzi Předsednictva. Rozpočtová změna (příloha č. 7) se týká dorovnání 

jednotlivých položek v rámci rozpočtu dle skutečnosti ke konci roku 2018. Na straně příjmů i výdajů se 

jedná o rozpočtovou změnu pouze ve výši 110 Kč. Jedná se tedy o drobné závěrečné změny položek. Na 

položce rezerva je nyní k dispozici cca 60 tis. Kč. Členská schůze bere tuto změnu na vědomí.  

 

Členské příspěvky na rok 2019 

Vzhledem ke zvýšeným nákladům na provoz MAS Zubří země a na zajištění spolufinancování případného 

prodloužení projektu CSS v druhé polovině roku 2019, který byl dosud financován dotací od svazku 

s čtvrtletní spoluúčastí DSO ve výši cca 30 tis. Kč, byla přítomným promítnuta tabulka znázorňující několik 

modelů financování druhého pololetí roku 2019. Tabulka je rozdělena do několika listů, kde na prvním 

jsou znázorněny členské příspěvky obcí v roce 2018 a 2019, dále je zde několik modelových příkladů 

financování roku 2019, náklady svazku na fungování a pořádání mikroregionálních akcí, v posledním listu 
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je předběžný návrh ceníku služeb (příloha č. 8). Po projednání všech možných modelů financování a 

vzhledem ke skutečnosti, že ještě nejsou známé přesné okolnosti prodloužení projektu, bylo nakonec 

dohodnuto, že druhý půlrok roku 2019 bude řešen až v průběhu roku 2019 (v první polovině) a případné 

prodloužení bude financováno mimořádným členským příspěvkem na základě přesného výpočtu 

chybějících financí dle výše příspěvku SMO ČR. Členské příspěvky tedy zůstanou zachovány ve výši 27 kč 

na obyvatele. Bylo vyvoláno hlasování – schváleno.      

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 
 

Dále bylo diskutováno o možnosti zavedení ceníku služeb, aby si svazek vydělal na provoz alespoň z části 

činností, která se zde již běžně dělá, ale dosud byla zdarma. Problémem je, že na financování zaměstnanců 

již nejsou v rozpočtu peníze, při zachování členského příspěvku na 27 Kč na obyvatele, zůstane svazku 

k dispozici z těchto příspěvků již jen cca 15 - 20 tis. Kč na mzdy (po odečtu nákladů na pořádání akcí, 

vedení účetnictví, provoz kanceláře a financování MAS Zubří země – vše je vidět v přiložené tabulce). Bylo 

tedy dohodnuto, že se vyjde z ceníku, který byl představen na schůzi a předsednictvo ho upraví dle návrhů 

jednotlivých starostů (udělat strop na max. částku dle určitého procenta z úspěšných dotací, ceník 

odstupňovat dle celkových nákladů na projekt apod.) – ceník služeb bude následně schválen na březnové 

schůzi s tím, že bude platný zpětně od 1.1.2019. Tzn. že budou následně vyfakturovány služby, které obce 

využijí od počátku roku 2019 a budou tímto ceníkem zpoplatněny. Bylo vyvoláno hlasování o tomto 

návrhu.  

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Rozpočtové provizorium 

Přítomní byly seznámeni se zněním rozpočtového provizoria na rok 2019 (příloha č. 9). Bylo vyvoláno 

hlasování.          Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Schváleno následující znění rozpočtového provizoria: Do doby přijetí rozpočtu na rok 2019 bude 

Mikroregion hospodařit podle objemu příjmů a výdajů předchozího roku. Mikroregion Bystřicko bude 

však čerpat měsíční výdaje maximálně do výše 1/12 schváleného rozpočtu předchozího roku.  

Střednědobý výhled rozpočtu 2020 – 2021 

Dokument byl obcím zaslán k vyvěšení min. 15 dnů před konáním členské schůze (příloha č. 10). Členská 

schůze tedy schvaluje znění střednědobého výhledu.  

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Obce jsou povinné v souvislosti s výše schválenými dokumenty zveřejnit na své úřední desce dokument 

dle zákona č. 250/2000 Sb., který informuje veřejnost o jejich schválení a o tom, kde jsou dokumenty 

přístupné veřejnosti (příloha č. 11) – zveřejnit až do schválení nových dokumentů pro rok 2020.   

Dílčí přezkoumání hospodaření DSO Mikroregion Bystřicko za rok 2018 



10 / 13 

 

Předseda informoval přítomné o výsledku přezkoumání dílčího hospodaření Mikroregionu bystřicko, při 

kterém nebyly shledány žádné chyby ani nedostatky, nebo byly tyto chyby a nedostatky již odstraněny 

(příloha č. 12).  

 

Dále byl představen plán inventur za rok 2018 příkaz k inventarizaci (příloha č. 13). Členové inventarizační 

komise budou proškoleni 17. 12. 2018 a v lednu 2018 informováni o průběhu inventarizace (místo konání, 

datum), přítomna bude Veronika Benová.  

 

9. Mikroregionální akce 

Finanční shrnutí Letního kina 2018 

Starostům byla promítnuta tabulka pro srovnání nákladů v této aktivitě za poslední tři roky (příloha č. 14) 

– vzhledem k tomu, že tyto výdaje neustále narůstaly, byl dohodnut nový model financování LK. Tento 

nový model financování byl zaveden v letošním roce a dle výdajů se osvědčil. Mikroregion přispívá na 

licenci pouze do výše 2000 Kč a obec přispívá na licenci částkou 600 Kč. Pokud cena licence přesáhne 2600 

Kč, jsou přebytečné výdaje připočteny k mimořádnému příspěvku obci. Takto mohou hrazeny pouze tři 

filmy pro obec, další filmy jsou ze strany obce hrazeny v plné výši. Odsouhlaseno bylo zanechání tohoto 

modelu financování.  

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Finanční shrnutí Her bez hranic 2018 

Starostům byla promítnuta tabulka nákladů na Hry bez hranic za poslední tři roky (Příloha č. 15). Jelikož 

v letošním roce jsme na tuto akci nedostali žádný sponzorský dar a ani dotaci Kraje Vysočina (i když bylo 

žádáno a žádost byla v pořádku, nedostala potřebné body v konkurenci), stála tato akce ve srovnání s léty 

minulými více peněz. V letošním roce se do akce zapojilo 11 obcí mikroregionu Bystřicko a po organizační 

stránce byla akce hodnocena jako velmi dobrá. Pro další rok budeme zase žádat o finanční podporu akce 

Kraj Vysočinu a oslovíme i sponzory.  

 

Smlouva s E.ON na čtení dětem v roce 2019 

V letošním roce společnost E.ON daruje svazku opět 25 tis. Kč, ve smlouvě jsou uvedeny tytéž podmínky, 

jako v roce minulém – umožnění účasti zástupců společnosti, dále reklamní spolupráce a informace o 

projektu na webu Mikroregionu a FB svazku a také soutěž o propagační knihy pro děti od společnosti E.ON 

na každém čtení – letos Chytré město. Tato soutěž bude v režii každé obce. Stejně jako v letošním roce 

bude v roce 2019 uspořádáno společné čtení, pod organizací MB a společnosti E.ON. Toto čtení se bude 

konat na Edenu v Bystřici a bude určeno pro žáky základních škol pravděpodobně v dubnu před 

Velikonocemi nebo v březnu dle možností herečky Marthy Issové. Přítomní byli upozornění, ať dělají 

fotografie nejen z této akce, ale obecně ze všech financovaných akcí z dotací, máme jich čím dál tím 

méně. Nový návrh smlouvy (příloha č. 16) byl odhlasován.  
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Hlasování: Pro: 22    Proti: 1   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

 

10. Diskuze a další organizační záležitosti 

a) Příjmy z pronájmu vybavení v roce 2018 

V současné době má MB na půjčení velký a malý skákací hrad, trampolínu a party stan o rozměrech 6x12 

m. Všechny tyto věci jsou půjčovány především v hlavní sezóně, ale často i mimo ni. V letošním roce byl 

nejvíce půjčován velký skákací hrad, radost dělal na 22 akcích v našem regionu. Celkové příjmy 

z půjčovného jsou 54 800 Kč (příloha č. 17).  

b) Bystřicko čte dětem 2019  - harmonogram, rozúčtování daru 

V tomto bodě byla přítomným promítnuta tabulka dosud přihlášených obcí a jednotlivých počtu čtení 

(příloha č. 18), které mají nahlášené. Celkem by mělo proběhnout 78 čtení, což je o 5 více než v roce 2018. 

Pravidla u této akce se ani tak zatím měnit nebudou, i když dostaneme od společnosti E.ON pouze 25. tis. 

Kč, měl by to svazek v rámci svých příjmů pokrýt. Tzn. že maximální příspěvek na 1 čtení bude 2 700 Kč 

s tím, že obce budou mít spoluúčast na jedno čtení 700 Kč. Podrobnější informace budou obcím rozeslány 

na začátku roku 2019. 

c) MA21 – informace kritériích 

Starostové byli informováni, že se v letošním roce opět podařilo splnit všechna kritéria pro to, abychom 

zůstali v kategorii D v rámci realizace MA21 a mohli žádat opět o dotaci 60 000 Kč na letní kino. Výzva by 

měla být vyhlášena v první třetině roku 2019, žádost bude podána jako každý rok. Oficiálně to zatím ještě 

nemáme potvrzeno, ale dle systému databáze Cenia by to tak mělo být.  

d) Vzdělávání NEN, školení pro zastupitele (projekt ESO) 

O tomto tématu bylo již diskutováno v rámci projektu CSS, viz kapitola 8 tohoto zápisu a příslušné přílohy 

č. 4 a 5. Kdo má o jedno nebo o druhé školení zájem, prosíme o nahlášení, abychom mohli zajistit jejich 

realizaci.  

e) Činnost za rok 2018 a plán činnosti na rok 2019 

Kolegyně Michaela Samková přítomné informovala o tom, jaká byla běžná činnost svazku v roce 2018 

(příloha č. 19) a že činnost svazku jako takového zůstává v podstatě stejná i pro rok 2019 (příloha č. 20), 

žádné zásadní změny nejsou plánovány. Některé nové služby budou nabízeny v rámci projektu CSS, bude-

li realizováno prodloužení a přidána nová aktivita lokální ekonomika.   

f) párty stan 

Svazek má nyní k dispozici nový party stan, protože původní byl rozbit na Edenu, jedná se o stejný model. 

g) Strom roku – Vír 
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V tomto bodě se slova ujal pan starosta obce Vír. Přítomným byla promítnuta borovice, která za 

příznivého stavu vody v přehradě ční nad hladinu. V době sucha je vidět téměř celý její kořenový systém. 

Problémem je, že borovice není ve vlastnictví obce, ale ve správě Povodí Moravy, s.p. Pan starosta pracuje 

na přípravě všech potřebných podkladů pro podání nominace do ankety Strom roku 2019. Jakmile budou 

podklady nachystané, bude návrh předložen Povodí Moravy a podpořen ze strany Mikroregionu Bystřicko 

– svazek doporučuje a podporuje přihlášení tohoto unikátního stromu do ankety Strom roku 2019. Více 

viz příloha č. 21, 22 a 23.  

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

h) Evidence skutečných majitelů 

Více viz kapitola 8 tohoto zápisu a příloha č. 3  – o tématu již bylo hovořeno v rámci CSS.  

i) Podpis Smlouvy o vzájemné spolupráci se ZMOVR 

Mikroregion Bystřicko a Sdružení měst a obcí Vranovského regionu podepsali v listopadu smlouvu o 

vzájemné spolupráci. Její znění najdete v příloze č. 24. Smlouva není pro náš svazek v ničem zavazující, 

pouze v písemné formě upravuje vzájemné partnerství a spolupráci, které jsou již dlouhodobě oběma 

aktéry udržovány a rozvíjeny.  

j) MAP II – dohoda o spolupráci a výzva ke spolupráci 

Předseda Libor Pokorný seznámil přítomné zřizovatele škol s oznámením obsahujícím informace o 

aktivitách v rámci projektu a o plánovaných výzvách přes MAS Zubří země do škol – je vhodná aktualizace 

Strategického rámce, který bude schvalován v březnu 2019. Více v příloze č. 25. Každý z přítomných 

obdržel tento dokument také v listinné formě.  

k) Ostatní 

V lednových novinách Bystřicko bude zveřejněna výzva na udělení Nositele tradic v roce 2019, proto byli 

přítomní požádáni, aby podávali nominace za jednotlivce nebo kolektivy, pokud mají v obci někoho, kdo 

by si toto ocenění zasloužil. Nominace je možní podávat do 28.2.2019.  

Přítomným bylo také sděleno, že Smlouvy na elektřinu jsou již všechny opravené a zkontrolované, čeká se 

na jejich dodání ze strany společnosti E.ON k podpisu – starostové budou poté ihned informováni.  

V závěru diskuze bylo ještě starosty probíráno téma místních komunikací, kde Kraj Vysočina vydal 

dokument obsahující, které krajské komunikace by nově měly být převedeny na místní, aby se o ně již 

nestaral kraj, ale obce. Obcím tuto informaci zašle prostřednictvím svazku starosta obce Rovečné. Více viz. 

dokument Koncepce rozvoje silniční sítě – příloha č. 26.   

12. Závěr jednání 
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Na konci diskuse Libor Pokorný poděkoval všem přítomným za účast, popřál jim krásné vánoční svátky a 

poslední schůzi v roce 2018 ukončil.  

 

 

 

……………………………..........         ……………………………..........       ……………………………................ 
Jiří Sklenář                   Mgr. Martin Horák           Libor Pokorný 

                                                                                                                                  předseda mikroregionu                                                                                                          

 

 

 

Zapsala: ………………………………. 

                Mgr. Veronika Benová 


